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Nős katolikus papok levele a pápához • Iker, léliker, lővonal 

• Két ajándékot is kaphatnak a 
hajóépítők az élettől: isiászt, 
vagy lumbágót . Mi tagadás , 
nem éppen irigylésre méltó a 
ha jókész í tők mestersége . A 
januári esó permetszerűen szórja 
be a munkások hátát, amikor 
nekivágunk szétnézni a tápéi 
hajójaví tó üzemben. Szeged 
„főutcáján" hangos robajjal ép-
pen akkor indul neki a folyó-
nak a tápai komp: persze ke-
resztbe közlekedik az úton. 
Könnyű neki, nem kell kereszt-
irányú forgalomtól tartania. 

- Ez a mi tragédiánk - mond-
j a Ördögh Sándor műszaki 
vezető - Gyakorlatilag nincs 
ma már folyami hajózás a Ti-
szán. Márpedig ha a hajók nem 
járnak, nem is kopnak. Egy-
szóval javítani sincs mit. 

Ungi Gyula üzemvezető sem 
fest rózsásabb képet az üzemről: 

- A szerb háború tönkre tesz 
minket is. A tranzitembergó 
miatt teljesen leállt a tiszai ha-
jóforgalom. Pestről sem köny-
nyű m u n k á h o z ju tn i : nagy 
gond a Mahart-hajókat áthozni 
ide. Zűrös az átjárás a két fo-
lyón, ráadásul félmill ióba is 
belekerül egy úszóművet le-
hozni Szegedre. És akkor még 
nem beszéltünk a kockázatról: 
bármikor megállíthatják, visz-
szatarthatják a hajót... (Foly-
tatás az 1%-ban.) 

Az Óbuda békésebb vizekre vár 
m Ha munka van, nem számít az idő 

Embargó alall a lápéi hajóépítők? 

A január i eső permetszerűen szórja be a munkások hátát . (Fotó: Schmidt Andrea) 

Az a kevés, ami épül, 
kitűnő legyen! 

Egyszer disze lehet a városnak. Jót tesz a fiatalítás. (Fotó: Nagy László) 

• A város. A megye. A dél-
alföldi régió. Mit jelent vajon a 
benne é l ő k n e k ? Mit j e len t 
most és mit évek, évtizedek 
múltán? A lehetséges válaszok 
közül egyet próbálunk részle-
tezni ma és a következő na-
pokban: azt, amelyet város-
rendező, területfejlesztő építé-
szek fogalmaznak a város, a 

megye, a régió lakói számára. 
E l sőkén t Orosz Bál in to t , a 
szegedi polgármesteri hivatal 
városrendezési irodavezetőjét, 
városi főépítészt kerestük fel, 
arra kérve őt, segítsen megraj-
zolni lapunk nyilvánossága előtt 
azt a vonalat, melyet munkatár-
saival követni szándékozik 1994-
ben. (Cikkünk a 8. oldalon.) 

• Közös szakszervezeti stratégia? 

Ugyan mennyi lészen 
a minimális fizetés? 

A minimálbér-emelés körül 
kialakult helyzetet értékelték 
az É r d e k e g y e z t e t ő Tanács 
munkavállalói oldalának szak-
szerveze t i vezetői kedden 
délután. Elhatározták, hogy 
közös stratégiát alakítanak ki a 
ké rdésben . Mint a munka-
vállalói oldal titkára a Tanács-
kozás után elmondta: meghatá-
rozták a fe ladatokat , s j övő 
héten újabb megbeszélést tar-
tanak. 

A LIGA-ban tapasztalható 

viták miatt cé lszerűnek lát-
szott, hogy a munkavállalói 
oldal soros elnökségét ne az 
éppen következő LIGA lássa el 
januártól három hónapig, ha-
nem az őt követő MSZOSZ. A 
LIGA erre irányuló kérését a 
szakszerveze t i szöve tségek 
elfogadták, és a soros elnöki 
t i sz te t a megbeszé l é sen az 
MSZOSZ töltötte be. A LIGA 
a három hónapot köve tően 
lát ja majd el a soros elnöki 
tisztet. 

R é s z v é n y t á r s a s á g g á 
a l a k u l t a M a g y a r P o s t a 
Vál la la t , m i u t á n S c h a m -
schu l a G y ö r g y köz l eke -
dési, hírközlési és vízügyi 
miniszter hétfőn jóváhagy-
ta a vá l l a l a t á t a l a k u l á s i 
dokumentumait . 

A társaság visszamenő-
legesen, 1994. j a n u á r else-
jével alakult meg és a rész-
vények 100 százaléka tar-
tósan ál lami t u l a j d o n b a n 
m a r a d . A tu la jdonos i jo-
goka t a köz l ekedés i mi-

niszter gyakorolja majd . A 
vállalat a december 31-ei 
állapot szerinti számviteli 
mérlege alapján alakult át, 
14,5 milliárd forintos saját 
tőkével, amelyből 11,6 mil-
liárd forint a jegyzett tőke 
nagysága. 

A társaság héttagú igaz-
gatóságának elnöke Doros 
Béla , a k o r á b b i v á l l a l a t 
igazgatója lett, aki egyben 
a cég ügyvezető vezérigaz-
gatói tisztét is betölti. 

A tét: több száz 
pedagógus bére 

Mint i smere tes , a város 
iskoláiban többszáz pedagógus 
került abba a helyzetbe, hogy 
jó munkájáért kapott legmaga-
sabb F kategóriába sorolását 
anyagi fedezet htján egyelőre 
felfüggesztették. A szakszerve-
zet nem végleges adatai szerint 
Szegeden eddig több mint 300 
pedagógus t sorol tak v issza 
emiatt, s közülük sokan mun-
kaügyi bírósághoz kívánnak 
fordulni. Az ügyben egyelőre 
nincs egységes joggyakorlat , 
így az esetleges perek kime-
netelét még nem lehet meg-
jósolni. 

A KIÉT szakszervezeti ol-
da lához tar tozó pedagógus , 
egészségügyi és közművelő-
dési dolgozók képviseletei dr. 
Papp Jánosné szerint azt az 
egységes ál láspontot fogják 
képviselni, hogy az 1992-ben 
besorolt közalkalmazottak, ja-
nuárban már kapják meg a be-
sorolásuk szerinti bért. mert 
besorolásuk az akkori törvé-
nyes feltételeknek megfelelt. A 
sz.akszervezet az elkövetkező 
időszakra a bértömeg bizonyos 
százalékából célszerűnek tarta-
na létrehozni egy önkormány-
zati alapot. Ebből az alapból 
saját hatáskörükben az intéz-
ményvezetők adhatnának F ka-
tegóriát a tartósan jól dolgozó 
munkatársaiknak. 

A szakszervezeti oldal ve-

A m ó d o s í t o t t köza l -
kalmazot t i törvényt kö-
v e t ő b é r k a t e g ó r i a - v i -
s szaso ro l á sok ü g y é b e n 
d r . V á n y a i Éva a lpo l -
gármester holnapra ösz-
szehívta a városi Költ-
ségvetés i I n t é z m é n y e k 
É r d e k e g y e z t e t ő T a n á -
csát. Az érdekegyeztetési 
f ó r u m o n a szakszerve-
zeti oldal egységes állás-
ponto t képvisel m a j d -
t u d t u k m e g d r . P a p p 
Jánosné városi pedagó-
gusszakszervezeti t i tkár-
tól, aki a tanács munka-
vá l l a ló i o l d a l á t veze t i 
ma jd . 

zetője kérdésünkre elmondta, 
hogy az önkormányzat anyagi 
g o n d j a i n a k i smere t ében is 
mindenképpen megegyezésre 
s ze re tnének ju tn i a KIET-
fórumon. 

A közalkalmazotti törvényt 
módos í t ó k o r m á n y r e n d e l e t 
kapcsán egyébként ma a Peda-
gógusok Szakszerveze tének 
képv i se lő i Budapes ten egy 
szakmai fórumon vitatják meg 
annak a beadványnak a szöve-
gét, mellyel a szakszervezet az 
Alkotmánybírósághoz fordul. 

P. I. 

Miniszteri biztos 
a MÁV Rt. élén 

A közlekedési miniszter 
Berényi J á n o s t , a G y ő r -
S o p r o n - E b e n f u r t i Vasút 
elnök-vezérigazgatóját ha-
tározatlan időre miniszteri 
biztossá nevezte ki a MAV 
Rt . e lé re . Be rény i J á n o s 
m e g b í z a t á s a - j e l e n l e g i 
beosz tásának m eg ta r t á s a 
mellett - j a n u á r 15-től lép 
é l e tbe , és, m a g á b a n fog-
lalja a MAV Rt.-t felügye-
lő köz lekedés i m i n i s z t e r 
va lamennyi , e t á r s a s á g r a 
vonatkozó jogkörét , külö-
nös tekintettel a vezérigaz-
gató és magasabb vezetői 
b e o s z t á s ú m u n k a t á r s a i 
felett gyakorolt munkálta-
tói jogkörökre , a kereske-

delem* és vá l la lkozáspo-
litika erőte l jes érvényesí-
tésé t szo lgá ló s t r u k t ú r a 
kialakí tásara és a privati-
zációs folyamatok ésszerű 
felgyorsítására. 

A minisz tér ium dönté-
sét azzal indokolta, hogy a 
r é s z v é n y t á r s a s á g a köl t-
ségvetési t ámogatások el-
lenére a tavalyi évet meg-
közelítően 16 milliárd fo-
r in tos veszteséggel zá r t a . 
A he lyze t e t s ú l y o s b í t j a , 
hogy az idei prognózis sze-
rint a kiugróan magas tá-
moga t á s e l lenére a t ava-
lyinál is magasabb veszte-
ség várható 1994-ben. 

Újévköszöntő 
az orvosegyetemen 

„Bízom benne, hogy jövő 
i lyenkor ugyanit t egy jó év 
utáni jó hangulatban köszönth-
etjük ismét együtt az új esz-
tendőt." - Ezekkel a szavakkal 
zárta t egnap délelőt t a Du-
gonics téri egyetemi aulában 
tar tot t h a g y o m á n y o s ú jév i 
fogadásán köszöntő szavait dr. 
Frá ter Loránd , a Szent-
Györgyi Albert Orvos tudo-
mányi Egye tem rektora . A 
fogadáson ott volt az egyetem 
régi és j e l en leg i t anára in , 
intézetvezetőin kívül a polgár-
mesteri hivatal képviselője is. 


